
zápis zjednání
Komise sociální a pro Zdravé město

2. jednání Komise / kancelář místostarosty MVDr. Růžičky 

Datum: 22. 03. 2023 v 17. hodin
Přítomni: Ing. Lucie Josková, Ivana Holásková, Štěpán Holásek, Marie Králová,

Vlasta Smutná, Bc. Zuzana Sovová
Omluveni:
Hosté: MVDr. Radek Růžička

Program:
1) zahájení
2) aktuality ze Zastupitelstva města
3) klub aktivního seniora - návrhy na aktivity, apod.
4) tísňové tlačítko pro seniory (např. https://www.andelnadrate.cz/-eni)
5) diskuse členů komise

Ad 1) Schůzi zahájila Lucie Josková v 17:01 a poděkovala všem za účast. Schůze 
se účastní jako host pan místostarosta Růžička. Přítomni se dohodli, že zápis 
ze schůze provede Lucie Josková, ověří jej paní Ivana Holásková.

Ad 2) Členové komise informováni hostem panem místostarostou Růžičkou 
o aktualitách z Rady a Zastupitelstva města v oblasti sociální:

- denní stacionář - probíhá příprava projektu na úpravu stávajících prostor 
v Domě s pečovatelskou službou. Provozovatelem bude firma NADĚJE 
(https://nadeje.cz/). Město má zažádáno o dotaci na Jihomoravském kraji. 
Jedná se o placenou službu, která bude v provozu od pondělí do pátku a denní 
kapacita bude asi 10 seniorů. Začátek poskytování služby ve Šlapanicích je 
naplánován od roku 2024.

- Zdravotnictví - aktuálně má zájem o ordinaci lékařka se specializací 
diabetologie a 2 lékařky se specializací psychologie (dětská a pro dospělé). 
Na zdravotním středisku budou v dohledné době uvolněny prostory po zubní 
laboratoři, kde by mohly vzniknout další ordinace. Další 2 ordinace by mohly 
v budoucnu vzniknout v objektu Čechova naproti Albertu, který by měl být
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zrekonstruován. Rozšíření ordinací bylo konzultováno i na VZP a pojišťovna 
s rozšířením lékařů ve městě souhlasí a nebude bránit podpisu smluv s novými 
lékaři.
VZP nabízí také možnost účasti na akcích pořádaných městem.
Město by dále rádo rozšířilo zdravotní služby o ORL, oční, zubaře, dětského a 
praktického lékaře.

Ad 3) Paní Smutná představila svůj návrh aktivit pro seniory a svou představu „Klubu 
dříve narozených. Její návrh je v příloze zápisu. Dále byl navržen program ve 
spolupráci knihovnou, např. výběr oblíbených novinek, tipy na četbu pro seniory, 
případně předčítání oblíbených titulů z dětství, školních let nebo dospívání.
Bylo dohodnuto, že je nutné zjistit předem zájem seniorů a sestavit plán aktivit na 
období (ideálně třeba na půl roku nebo rok). Je nutné stanovit také intervaly konání 
akcí „klubu" - 1x měsíčně, 1x týdně, apod. Komise se dohodla, že paní Josková 
připraví anketu a po odsouhlasení její podoby, bude distribuována mezi seniory. 
Cílem je oslovení, co nejširšího počtu místních seniorů a získání zpětné vazby.
Dále je také nutné zajistit osobu, která by klub a jeho aktivity organizovala. Případně 
dohlížela na prostory, ve kterých se budou akce konat.
Pan místostarosta navrhl, že zkusí probrat se společností NADĚJE, zda by nebylo 
možné využít pro některé aktivity tzv. aktivizační pracovníky. Dále byla zmíněna 
možnost využití spolupráce se studenty gymnázia, případně Masarykovy univerzity. 
Nutné bude také zjistit, jaké jsou možnosti právní ochrany pro případ, že by se 
v rámci společných aktivit klubu něco stalo.

Ad 4) Podnět na pořízení tísňového tlačítka nebo hodinek pro seniory vzešel 
od občanů. Paní Sovová s paní Královou informovaly přítomné, že město tuto 
záležitost již v minulosti řešilo. Byl dělán i průzkum, zda by občané (senioři, příp. 
jejich rodinní příslušníci) měli o toto tlačítko zájem. Většina občanů zájem neměla, 
kladně se vyjádřilo pouze 5 občanů a pouze, pokud by bylo tlačítko zdarma. Paní 
Králová také informovala přítomné, že senioři používají většinou pro tísňové volání 
vlastní telefony, případně jim rodina tísňové tlačítko nebo hodinky již pořídila.
Jedná se o službu, kde se platí měsíční paušál a pořizovací náklady 1 ks tlačítka 
nebo hodinek nejsou nízké. Vzhledem kvýše uvedenému komise rozhodla, že se 
komise tímto návrhem nebude dále zabývat.

Ad 5) V rámci diskuse bylo zmíněno, že VZP má zájem zřídit mobilní pracoviště / 
„pobočku" ve Šlapanicích. Měli by zde fungovat asi 1x do měsíce v prostorách 
Městského úřadu. Aktuálně probíhají jednání.
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Jednání komise bylo ukončeno v 18:07.

Další jednání komise proběhne ve středu dne 21.06. 2023 v 17. hodin.

Vyhotovila: Ing. Lucie Josková 

Ověřila: Ivana Holásková
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